
Tisztelt Képviselő-testület!  
 

A koronavírus-járvány egészségügyi, gazdasági hatásai világszerte nehéz helyzet elé         
állították az embereket. A hatékony védekezéshez teljes társadalmi összefogásra lenne          
szükség. Ennek ellenére a FIDESZ-KDNP Kormány egy sor intézkedéssel lehetetleníti el az            
önkormányzatok gazdálkodását úgy, hogy a Kormányzat az elvont pénzeket tényleges          
segítségnyújtás helyett, stadionépítésre, propaganda kommunikációra költi. 

A védekezésben kiemelt szerep hárul az önkormányzatokra, de ezek az előre nem látható             
forráselvonások jelentős anyagi terhet jelentettek az Újbudai önkormányzatnak is. A          
Kormány és a járvány 2020-ban az Újbudai önkormányzatnak több milliárd Ft bevétel kiesést             
okoztak, amelyek a következők: 

 
- 92/2020. (IV. 6.) Kormányrendeletben a FIDESZ-KDNP Kormány döntött a          

gépjárműadó-bevétel teljes összegének elvonásáról. Újbuda Önkormányzata a       
költségvetési rendeletében 1.510.000.000.- Ft bevételt tervezett gépjárműadóból.       
Ebből a helyben maradó rész 610.000.000.-Ft, mely összeg elvonásra került az           
Önkormányzattól. Az Országgyűlés jelenleg tárgyalja az egyes adótörvények        
módosításáról szóló törvényjavaslatot, mely a gépjárműadóról szóló törvény        
módosítását is kezdeményezi oly módon, hogy 2021. évtől a NAV hatáskörébe           
utalná a gépjárműadóval kapcsolatos adóhatósági feladatokat, vagyis jövőre is a          
teljes mértékben elvonásra kerülne az összeg. 

- A FIDESZ-KDNP Kormány a 140/2020. (IV. 21.) Korm. rendeletben a 2020.            
április 26-tól 2020. december 31-ig terjedő időszakra felfüggesztette az         
idegenforgalmi adót. Ez 176.000.000.-Ft. további bevételkiesést jelentett az        
Újbudai önkormányzatnak. 

- Magyarország 2021. évi központi költségvetésének megalapozásáról szóló 2020.         
évi LXXVI. törvény 4. §-a, 2020. július 15. napjával hatályon kívül helyezte a             
helyi adókról szóló 1990. évi C. törvény reklámhordozókra vonatkozó         
rendelkezéseit. Ennek következtében az építményadó bevétel 100.000.000.-Ft       
összeggel csökkent. 

- A FIDESZ-KDNP Kormány 479/2020. (XI. 3.) Korm. rendelet alapján,          
felfüggesztette a parkolási díjak fizetését, amely mintegy 300 mFt bevétel kiesést           
jelentett az Önkormányzatnak és ezzel ráadásul közlekedési káoszt és rosszabb          
minőségű levegőt is okozva a járványnak kitett lakosságnak. 

- A Kormány az önkormányzattól beszedetett szolidaritási hozzájárulást a 2021. évi           
költségvetésében több mint négyszeresére emelte, így a 2020. évi 445.000.000          
forinthoz képest 2021. évben 1.837.000.000 forint befizetési kötelezettséggel        
terhelik az újbudaiakat. 

- A kieső saját bevételeken túl várhatóan az iparűzési adóból is a tervezettnél             
mintegy 2.385.000.000.-Ft-tal kevesebb érkezik az Önkormányzathoz. 



  
A FIDESZ-KDNP Kormány elvonásai alapvetően nehezítik meg a hatékony önkormányzati          
gazdálkodást és ezzel közvetve közel 150.000 kerületi lakost érintenek hátrányosan. 
  
Azért, hogy az Újbudai önkormányzat megőrizze működőképességét és el tudja látni           
törvényes feladatait, hatékonyan részt vegyen a védekezésben, segítse a rászorultakat,          
biztosítsa a közszolgáltatásokat - a tehetős cégek és az átlagnál nagyobb vagyonnal bíró             
lakosok hozzájárulását kéri. A FIDESZ-KDNP Kormány értelmetlen és felelőtlen         
forráselvonásai miatt, kénytelenek vagyunk megemelni az építményadót 468-Ft-tal és a          
telekadót 79-Ft-tal négyzetméterenként. Ezzel az emeléssel a törvényes kereteken belül          
maradunk úgy, hogy biztosítani tudjuk a Képviselő-testületet és Újbudán működő cégeket és            
lakosokat, hogy a közel 1,264 milliárd Ft befolyó pénzből NEM stadionokat, jachtokat,            
magángépeket, felesleges propagandát és a túlárazott beruházásokkal oligarchák luxus         
életvitelét finanszírozzuk, mint ahogy ezt a Kormány teszi az újbudaiktól elvont pénzekkel,            
hanem többek között valódi védekezésre, szociális támogatásra, a kerület óvodáiba járó           
gyermekek és a szakrendelők ellátási színvonalának növelésére, vagyis a kerületi lakosok           
mindennapi gondjainak enyhítésére. 
  
A mellékelt módosítási javaslatban az adómérték törvényi maximumra történő emelését          
terjesztem elő azzal, hogy a javasolt adómértéket csak addig tartaná ezen a szinten az              
Önkormányzat, ameddig a kieső bevételek, illetve a központi elvonások összegét a           
kormányzat nem kompenzálja. Amennyiben a szolidaritási adó mértéke és a tervezett           
gépjárműadó bevétel a 2020. évi szintre történő visszaállítása megtörténik, az adók           
mértékének csökkentését fogom javasolni. 

  

Budapest, 2020. november 30. 

  

 dr. László Imre 

  

 

 


